
 

 
 

 

Tekniska nämndhuset Fleminggatan 4 

Box 8136 

104 20 Stockholm 

www.stockholm.se/miljoforvaltningen 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2014-05-20, § 17 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 20 maj kl 17.00 – 18.45 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Tisdagen den 20 maj 2014 

  

 

Per Ankersjö Katarina Luhr Åsa Wester 

 §§ 1-28, 30-34 § 29 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C) ordföranden  

Katarina Luhr (MP) vice ordföranden §§ 1-28, 30-34  

 

Jonas Nilsson (M)   

Per Ola Bosson (M)   

Nils Ingelström (M)    

Åsa Wester (S)  

Fredrik Canerstam (S)  

Mats E. P. Lindqvist (MP) §§ 1-28, 30-34  

Stellan F Hamrin (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Anders Thureson (M) för Torbjörn Erbe (M) 

Eva Runvald (M) för Helena Levy (M) 

Magnus Liljegren (FP) för Frida Johansson Metso (FP) 

Clara Lindgren (MP) för Katarina Luhr (MP) § 29 

Maria Brogren (C) för Mats E.P. Lindqvist (MP) § 29 

Charles Berkow (MP) för Mikael Magnusson (S) §§ 1-24, 26, 28-34 

Clara Lindgren (MP) för Mikael Magnusson (S) §§ 25, 27 

 
Ersättare:  

Viktor Strååt (M)  

Ola J Hedin (FP)  

Maria Brogren (C) §§ 1-28, 30-34 

Clara Lindgren (MP) §§ 1-24, 26, 28, 30-34 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Håkan Andersson, Gustaf 

Landahl, Anna Edström, Christer Edvardsson, Sandra Hedqvist, Daniel 

Selin, Anna Sennström, Kristofer Stjernqvist, Maria Svanholm, Emily 

Tjäder, Malin Täppefur och Pia Winbladh Högfors samt 

personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-31, 33-34 och 

borgarrådssekreteraren Albin Ring. 
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 § 17 
Kyrkhamn, förslag till naturreservat.  
Beslut om remiss 
Dnr 2014-5902 
 
Beslut  

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt kontorens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att ge 

 miljöförvaltningen i uppdrag att skicka förslag till bildande 

 av naturreservat för Kyrkhamn enligt bilaga till 

 tjänsteutlåtandet på remiss. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att justera 

 paragrafen omedelbart. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets, miljöförvaltningens och 

stadsbyggnadskontorets gemensamma tjänsteutlåtande från den 30 

april 2014. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), 

 Magnus Liljegren (FP) och Åsa Wester m.fl. (S) föreslår (se 

 beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) föreslår att 

 nämnden beslutar enligt följande: 

 

 Att skicka förslag till bildande av naturreservat för  

 Kyrkhamn på remiss, men att dessutom tillse att  

 gränsdragningen korrigeras till att följa Sigfridsdalsvägen  

 söderut till Kyrkhamnsvägen.  

 

 Att därutöver anföra följande: 

 

 Strax före Sigfridsdalsvägens anslutning till Kyrkhamnsvägen 

 ligger Stockholms enda storhög och intill den finns tre mindre 

 gravar d.v.s. lämningar från brons och järnåldern som också 

 borde inkluderas i området. Detta gör gränsdragningen mer 

 naturlig och inkluderar ovärderliga historiska värden.  

 

 Vi anser även att man bör utreda möjligheten att inkludera 

 golfbanan med dess natur- och rekreationsvärden inom 

 reservatsgränsen. 

 

3) Stellan F Hamrin (V) föreslår att nämnden beslutar 
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 enligt följande:  

 

Tillstyrka förvaltningens förslag till beslut. 

 

Uppdra åt förvaltningen att i samarbete med berörda nämnder 

och bolag utreda möjligheten att utvidga reservatet vad avser 

grönområdena och stränder samt utveckla arbetet med skötsel, 

skydd och information rörande kulturhistoriska lämningar till 

lands och sjöss. 

 

Det är glädjande att Kyrkhamns-området äntligen kan bli 

Naturreservat. Beslutet innebär emellertid också att betydande 

grönområden i praktiken avsätts för byggnation. Detta är 

enligt vår mening oacceptabelt och en utvidgning av det 

skyddade området måste ske utifrån ekologiska och sociala 

behov främst vad avser resterande skogsmark samt stränder 

och strandnära områden (se SNF:s synpunkter). Möjligheten 

att inkludera Sigfridsdal och Golfbanan (med bibehållen 

verksamhet) i området bör undersökas. 

 

Vi anser att de kulturhistoriska värdena måste förstärkas 

generellt sett men särskilt vad avser fartygslämningar, hamn 

och bosättningar med gravfält. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Per 

Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Magnus Liljegren (FP) och 

Åsa Wester m.fl. (S). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) reserverar sig mot 

beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Stellan F Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Åsa Wester m.fl. (S) enligt följande: 

 

När Stockholm växer ökar behovet av stadsnära 

naturområden för biologisk mångfald såväl som rekreation. 

Vi har länge drivit frågan om inrättandet av de nu föreslagna 

naturreservaten och välkomnar därför att dessa nu slutligen 

kommer upp för beslut. Vi kan bara beklaga att 

reservatbildningarna inte har kommit upp tidigare, trots den 

moderatledda alliansens långvariga löften.  

 

Det är olyckligt att majoriteten har valt att inte gå vidare med 
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reservatbildningen av Rågsveds friområde. Stora delar av 

området utgörs av naturmark som bedöms som värdefull ur 

flera olika aspekter. De värden som finns i dessa 

grönområden har sådan kvalitet att de bör bevaras och stärkas. 

 

Socialdemokraterna har länge drivit frågan om 

naturreservatsbildning Årstaskogen och Årsta holmar. 

Området innehåller viktig, unik och skyddsvärd mark som på 

detta sätt kan fortsätta att vara tillgänglig för medborgarna 

och samtidigt vara ett skydd för växt- och djurliv i området. 

Vi ställer oss däremot kritiska till beslutet om att uppföra en 

bro till Årsta holmar. Det är tveksamt om stadens pengar gör 

bäst nytta genom en bro till Årsta holmar. Nyttan med bron är 

oklar, och det lokala motståndet är stort. Det är i grunden 

positivt att tillgängliggöra grönområden, men stadens pengar 

hade i det här fallet gjort bättre nytta ifall de använts till att 

exempelvis förbättra befintliga grön- och parkområden på 

Söder.  

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Kristofer Stjernqvist 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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